
 

 

 

 

 

 

Protokół Nr XXVI/2016 

z przebiegu obrad Sesji Rady Miasta i Gminy w Pilicy 

odbytej w dniu 31.08.2016 r. 
 

 

 

      Przewodniczący obrad sesji – Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy w Pilicy – Pani Barbara  

      Przybylik. 

      Protokolant – insp. ds. obsługi Rady Miasta i Gminy – Iwona Kazior. 

      Miejsce odbycia sesji – Urząd Miasta i Gminy w Pilicy – sala narad (pokój nr 15). 

 

            W obradach sesji, które rozpoczęły się o godz.15
10 

udział wzięło 14 radnych na ogólny  

      stan Rady wynoszący 14 osób. 

      Ponadto w posiedzeniu Rady uczestniczyli: 

-    Burmistrz Miasta i Gminy – Pan Artur Janosik, 

-    Sekretarz Miasta i Gminy – Pani Anna Kulczak, 

-    Skarbnik Miasta i Gminy – Pani Magdalena Dynerowicz, 

-    pracownik Urzędu Miasta i Gminy - Pan Andrzej Goncerz, 

-    Kierownik Referatu Inwestycji, Mienia Komunalnego i Rolnictwa – Pan Zbigniew Luks, 

      -    sołtysi. 

      Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do niniejszego protokołu.      

      Porządek obrad sesji:     

      1. Otwarcie obrad sesji. 

      2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

      3. Interpelacje i zapytania radnych. 

      4. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 

      5. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2016 roku.  

      6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

          a) zmiany lokalizacji miejsca pamięci narodowej w miejscowości Siadcza, 

          b) udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP w Szycach, 

          c) zmian w budżecie gminy na 2016 rok.       

      7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

      8. Wolne wnioski. 

      9. Zamknięcie obrad sesji.   

 

      Ad 1. 

       Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy – Pani Barbara Przybylik. 

      Pani Przewodnicząca powitała zebranych i na podstawie listy obecności radnych stwierdziła  

      prawomocność obrad. Następnie przedstawiła ww. porządek przebiegu sesji – zgodny  

      z porządkiem zawartym w zaproszeniach na sesję i zapytała czy będą zgłaszane wnioski  

      do porządku obrad. 

      Pan Burmistrz wniósł o poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawach: 

      - przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica,  

        w związku ze skargą, dotycząca sprawy, która toczy się już od kilku lat, a bliższe informacje  

        zostaną udzielone podczas rozpatrywania projektu uchwały;                                                                                                                                                                                                                    

      - wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Gminy i Miasta Pilica, z uwagi na pismo 

        Burmistrza Miasta i Gminy Ogrodzieniec w sprawie wyrażenia opinii ww. sprawie.  

        Pan Burmistrz przypomniał, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji   

        dotyczących ewentualnej zmiany granic Gminy Pilica i zostały przeprowadzone konsultacje,  

        w wyniku których mieszkańcy wypowiedzieli się przeciw zmianie granic gminy. 
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      Innych propozycji zmian do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

      Pani Przewodnicząca poddała kolejno pod głosowanie wnioski zgłoszone przez Pana Burmistrza. 

      Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu  

      rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica został przyjęty jednogłośnie  

      -14 radnych głosowało za. 

      Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii  

      w przedmiocie zmiany granic Gminy i Miasta Pilica został przyjęty jednogłośnie -14 radnych  

      głosowało za. 

      Porządek obrad sesji z przyjętymi zmianami przedstawia się następująco:      

      1. Otwarcie obrad sesji. 

      2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

      3. Interpelacje i zapytania radnych. 

      4. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 

      5. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2016 roku.  

      6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

          a) zmiany lokalizacji miejsca pamięci narodowej w miejscowości Siadcza, 

          b) udzielenia dotacji celowej dla jednostki OSP w Szycach, 

          c) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

          d) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica, 

          e) wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Gminy i Miasta Pilica.    

      7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

      8. Wolne wnioski. 

      9. Zamknięcie obrad sesji.   

 

      Ad 2. 

          Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy przyjęcia protokołu z przebiegu obrad  

    poprzedniej sesji (Protokołu Nr XXV/2016 z dnia 26.07.2016 r.), który był wyłożony do wglądu  

    w pokoju nr 24 tut. Urzędu i udostępniony w Internecie. 

Nie zgłoszono żadnych uwag do protokołu. 

Pani Przewodnicząca poddała przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.   

Ad 3. 

      Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie interpelacji. 

Pan Marek Koniec zwrócił się z prośbą o załatanie dziur w drodze gminnej w Pilicy, 

w zabytkowej alei za pałacem oraz o jej uprzątniecie.  

Pan Tomasz Kwiecień zgłosił, że mimo iż nie było ulewnych deszczy, woda z dróg na terenie 

poscaleniowym w Sławniowie wchodzi na pola i nanosi wyrwane kamienie. 

Pan Kazimierz Grzesiak poprosił o spowodowanie obcięcia gałęzi odrastających na wcześniej 

przyciętych konarach drzew przy drodze Biskupice „Polska” – Dzwonowice, przy wyjeździe                

z Biskupic. Poza tym zgłosił, że drzewa owocowe w Dzwonowicach przy skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej z drogą powiatową Dzwonowice – Kidów stanowią utrudnienie dla ruchu, ale nie 

jest mu znany stan własności – czy drzewa rosną w pasie drogowym, czy na prywatnym gruncie 

Państwa ………….. .  

Pan Marcin Omyła podjął następujące sprawy: 

- zapadnięta studzienka w drodze w Kleszczowie na wysokości posesji Pana …………… , 

- krzaki przy drodze w Kleszczowie w stronę Pana ……………… ograniczają widoczność, 

- krzaki przy drodze z Cisowy do Pilicy utrudniają widoczność, 

- przy wyjeździe z Koloni Cisowa - z drogi gminnej na powiatową, na drogę wychodzą konary  

   drzew rosnących na prywatnej posesji.   

Pan Tomasz Karpała zgłosił potrzeby w zakresie: 

      - wycięcia krzaków przy drodze od Wolbromia do Pilicy na odcinku w Pilicy koło „Biedronki”  

   przy zakręcie w prawo, 
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- zorganizowania komisji z udziałem odpowiednich osób celem doprowadzenia 

   do wyeliminowania ruchu samochodów ciężkich ul. Krakowską i Barbary, 

- zamontowania lustra w Pilicy przy skrzyżowaniu ul.Krakowskiej z ul. Ogrodową, ponieważ  

   zamontowane w zeszłym roku skrzynki energetyczne na chodniku wzdłuż ul.Krakowskiej 

   znacznie utrudniły widoczność przy wyjeździe z ul.Ogrodowej, 

- naprawy zapadniętego chodnika przy ul.Barbary na wysokości posesji nr 3,  

- uciążliwości pasieki pszczelej Pana …………….. dla dzieci, młodzieży i innych osób  

   korzystających z boiska sportowego o sztucznej nawierzchni przy szkole w Pilicy oraz dla  

   osób, uczęszczających pobliską drogą.     

Pan Andrzej Grabowski ponowił swoje interpelacje w sprawie wstawienia ławek (koło bloków 

i przy ul.Magdaleny M.Epstein) i dodatkowych tablic informacyjnych w Pilicy. Ponadto zgłosił, 

że studzienka kanalizacyjna na drodze w Zarzeczu na wysokości posesji Pana …… „tłucze się”, 

co jest uciążliwe szczególnie nocą oraz poprosił o obcięcie krzaków na łuku drogi koło 

„Delikatesów”, ponieważ ograniczają widoczność. 

Pan Łukasz Kudra zwrócił się z prośbą o uzupełnienie ubytków w drodze w Szycach, łączącej 

ul.Kościuszki z ul.Reymonta.  

Pani Barbara Przybylik – Przewodnicząca Rady w imieniu sołtysa wsi Przychody zgłosiła zły 

stan drogi do „Łaz” w Przychodach (trudno przejechać, tworzy się wąwóz). 

Innych interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad 4. 

     Zgodnie z porządkiem obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła o informację z wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2016 roku.  

Informację w powyższej sprawie przedstawiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik Miasta  

i Gminy. Wyjaśniła, że zarówno informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 

roku, jak i informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2016 

roku, zawarte są w zarządzeniach Burmistrza z dnia 31 sierpnia br. i zamieszczone są w BIP 

Urzędu. 

Informacja wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad 5. 

     Pani Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Pani Skarbnik celem przedstawienia 

informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2016 roku. 

      Przedstawiona przez Panią Skarbnik informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

      Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag, 

 

Ad 6a.  

      Pani Przewodnicząca podjęła sprawę zmiany lokalizacji miejsca pamięci narodowej  

w miejscowości Siadcza. 

Nadmieniła, że projekt uchwały w powyższej sprawie, podobnie jak pozostałe projekty uchwał, 

został szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, odbytym w dniu 

wczorajszym. 

Pan Andrzej Grabowski - Wiceprzewodniczący Rady Miasta i Gminy odczytał projekt uchwały  

w przedmiotowej sprawie, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że proponowany do przeniesienia pomnik obecnie znajduje się 

na działce prywatnej, co powoduje niezadowolenie właścicieli działki, więc proponuje   

go przenieść na działkę gminną koło remizy. 

Przypomniał, że na jednej z wcześniejszych sesji Rada podjęła uchwały w podobnej sprawie  

– tj. o przeniesieniu pomników na działki gminne koło remiz OSP w miejscowościach 

Sierbowice i Kleszczowa.  
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Pan Andrzej Grabowski powiedział, że ma wątpliwości czy w obecnej sytuacji finansowej 

gminy, gdy są inne pilniejsze potrzeby, inwestować w przeniesienie pomnika. Powiedział też,   

że nie jest przeciwko przeniesieniu pomnika, ale może odłożyć to na późniejszy termin, gdy 

będzie lepsza sytuacja finansowa.          

Pan Burmistrz wyjaśnił, że projekt uchwały nie określa terminu przeniesienia pomnika, może  

on zostać przeniesiony w przyszłym roku. 

Nadmienił też, że pomnik można przenieść również w ramach środków z funduszu sołeckiego 

albo jak zadeklarowały sołectwa Sierbowice i Kleszczowa, we własnym zakresie – bez nakładów 

finansowych gminy. 

Innych uwag ani pytań nie zgłoszono. 

Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie zmiany lokalizacji miejsca pamięci 

narodowej w miejscowości Siadcza pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta większością głosów – na 14 radnych 13 głosowało za, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała oznaczona jest Nr XXVI/190/2016. 

 

Ad 6b. 

     Następnie Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy dotacji celowej dla jednostki OSP  

      w Szycach. 

      Wiceprzewodniczący Rady – Pan Andrzej Grabowski odczytał projekt uchwały tej sprawie, 

zawierający propozycje udzielenia dotacji celowej dla OSP Szyce w wysokości 1.500 zł  

na zakup ubrań koszarowych, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 

jednostki OSP w Szycach pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 radnych na 14 obecnych głosowało za. Jest  

to Uchwała Nr XXVI/191/2016. 

 

Ad 6c. 

           W dalszej części posiedzenia Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie propozycji  

      zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

      Projekt uchwały w powyższej sprawie omówiła Pani Magdalena Dynerowicz - Skarbnik Miasta  

      i Gminy – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 

      Omawiając przeniesienia wydatków miedzy działami Pani Skarbnik uszczegółowiła, że wynikają  

      one ze zmiany wniosków sołectw Jasieniec, Sierbowice i Biskupice o przyznanie środków  

      z funduszu sołeckiego na inne niż wcześniej wnioskowano przedsięwzięcia. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwagi do zaproponowanych zmian w budżecie gminy. 

      Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w ww. sprawie pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok została podjęta jednogłośnie  

      -14 radnych na 14 obecnych głosowało za. Oznaczona jest Nr XXVI/192/2016. 

       

      Ad 6d. 

            Pani Przewodnicząca poinformowała, że Samorządowe Kolegium Odwoławcze   

      w Częstochowie przekazało do Rady Miasta i Gminy, jako organu właściwego, skargę z dnia  

      23.06.2016 r. na działalność Burmistrza w sprawie niewyegzekwowania wykonania decyzji 

      z dnia 07.02.2013 r., która to skarga zostanie przekazana do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 

      Następnie Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Kierownikowi Referatu Inwestycji, Mienia  

      Komunalnego i Rolnictwa tut. Urzędu, który przedstawił argumenty do przedłożenia Radzie 

      propozycji przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi oraz chronologiczny przebieg działań 

      w sprawie w zakresie sporu o zakłócenie stosunków wodnych pomiędzy skarżącą Panią  

      ……………… i Państwem …………………. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, dotyczący przedłużenia terminu   



 

 

 

5 

    

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza do czasu odbycia najbliższej sesji, w związku  

      z koniecznością przeprowadzenia wszechstronnego postępowania wyjaśniającego. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 

Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu  

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Pilica pod głosowanie. 

      Uchwała została podjęta jednogłośnie -14 radnych na 14 obecnych głosowało za. Oznaczona  

      jest Nr XXVI/193/2016. 

 

Ad 6e. 

   Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic 

Gminy i Miasta Pilica. 

Pan Andrzej Gabowski - Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, wyrażający 

negatywną opinię w sprawie zmiany granic administracyjnych gminy Pilica, stanowiący 

załącznik do niniejszego protokołu, który został omówiony przez Pana Burmistrza, podczas 

składania wniosku o wprowadzenie tego projektu uchwały do porządku obrad sesji.  

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 

Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w powyższej sprawie pod głosowanie. 

Uchwała w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Gminy i Miasta Pilica  

została podjęta większością głosów - na 14 radnych 13 głosowało za, 1 radny wstrzymał się  

od głosu. Uchwała oznaczona jest Nr XXVI/194/2016.  

 

      Ad 7. 

            Realizując porządek obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza  

o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 

W sprawie naprawy drogi w alei za zamkiem Pan Burmistrz wyjaśnił, że postara się doraźnie 

poprawić stan drogi i wyciąć zarośla.  

Nadmienił, że powiat wykonuje inwestycje na naszym terenie i wymaga udziału finansowego 

gminy, a są to drogi o dużym natężeniu ruchu.          

Odnośnie stanu dróg na terenie poscaleniowym w Sławniowie Pan Burmistrz powiedział,  

że wystąpi do Starostwa, ponieważ drogi są jeszcze objęte gwarancją. Zaznaczył, że większość 

dróg pokrywa się z drogami, które istniały przed scaleniem.  

W sprawie obcięcia odrastających gałęzi na konarach drzew przy drodze Biskupice „Polska”  

– Dzwonowice Pan Burmistrz wyjaśnił, że ponownie zwróci się w tej sprawie do Powiatowego 

Zarządu Dróg, który w imieniu Zarządu Dróg Wojewódzkich prowadzi bieżące utrzymanie dróg 

wojewódzkich. 

Jeżeli chodzi o drzewa, utrudniające widoczność na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej  

z drogą powiatową w Dzwonowicach, Pan Burmistrz odpowiedział, że wystąpi do Powiatowego 

Zarządu Dróg.  

Sprawę zapadniętej studzienki w drodze powiatowej w Kleszczowie i krzaków przy drodze Pan 

Burmistrz powiedział, że przekaże do załatwienia zarządcy drogi - Powiatowemu Zarządowi 

Dróg. 

Odnośnie krzaków przy skrzyżowaniu w Smoleniu drogi z Cisowy z drogą do Pilicy Pan 

Burmistrz odpowiedział, że wystąpi do Powiatowego Zarządu Dróg.  

W sprawie gałęzi drzew, wychodzących na drogę przy wyjeździe z Koloni Cisowa Pan 

Burmistrz wyjaśnił, że po rozeznaniu sytuacji, podejmie działania.  

Jeśli chodzi o krzaki przy drodze w Pilicy koło „Biedronki” Pan Burmistrz powiedział, 

że wystąpi do Powiatowego Zarządu Dróg. 

W kwestii zorganizowania spotkania w sprawie wyeliminowania ruchu samochodów ciężkich 

ul.Barbary i Krakowską Pan Burmistrz odpowiedział, że będzie rozmawiał z Panią 

Przewodniczącą Rady.  
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W sprawie wstawienia lustra przy skrzyżowaniu ul.Krakowskiej i Ogrodowej Pan Burmistrz 

powiedział, że zleci rozeznanie możliwości i ewentualnie podejmie odpowiednie działania.  

Odpowiadając na interpelację, dotyczącą zapadniętego chodnika przy ul. Barbary, Pan Burmistrz 

wyjaśnił, że chodnik zostanie naprawiony.                                                                                                          

W sprawie usytuowania pasieki pszczelej w pobliżu boiska sportowego przy szkole w Pilicy Pan 

Burmistrz powiedział, że wystąpi do Dyrektora Zespołu Szkół w Pilicy o zajęcie stanowiska  

na temat uciążliwości sąsiedztwa pasieki i ewentualnie o podjęcie odpowiednich działań. 

Odnośnie wstawienia ławek przy ul.Magdaleny M.Epstein i przy ul.Zamkowej Pan Burmistrz 

powiedział, że sprawa zostanie załatwiona. 

Jeżeli chodzi o dodatkowe tablice informacyjne w Pilicy Pan Burmistrz poprosił o wskazanie 

konkretnych miejsc, gdzie by miały zostać zamontowane. 

W sprawie uszkodzonej studzienki w drodze gminnej w Zarzeczu Pan Burmistrz wyjaśnił,  

że zostanie naprawiona. 

Sprawę obcięcia krzaków na łuku drogi w Zarzeczu koło„Delikatesów” Pan Burmistrz 

powiedział, że przekaże do rozeznania - na czyim gruncie rosną, a następnie podejmie 

odpowiednie działania.   

W sprawie naprawy odcinka drogi w Szycach, łączącego ul.Kościuszki z ul.Rejmonta, Pan 

Burmistrz poinformował, że zleci nawiezienie szlaki lub żwiru celem załatania dziur, a przy 

okazji przebudowy ul.Reymonta może będzie możliwość położenia nawierzchni asfaltowej  

na wskazanym odcinku drogi.    

W odpowiedzi na interpelację, dotyczącą złego stanu drogi w Przychodach do „Łaz” Pan 

Burmistrz wyjaśnił, że zleci wizję przedmiotowej drogi i doprowadzenie jej do stanu 

przejezdności.   

 

      Ad 8. 

            Zgodnie z porządkiem obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wolnych  

      wniosków.  

      Pan Tomasz Kwiecień zapytał czy ratusz jest jeszcze objęty gwarancją, ponieważ pękają  

      drewniany kolumny podtrzymujące konstrukcję dachu i należy je zaimpregnować. 

      Pani Anna Kowalska – Przewodnicząca Zarządu Osiedla zgłosiła, że wypadła tralka z balustrady  

      schodów. 

      Pan Marek Koniec również nawiązał do sprawy ratusza – powiedział, że wypada kostka przy 

      wejściu do budynku. 

      Pan Burmistrz wyjaśnił, że ratusz jest objęty gwarancją i uszkodzenia są naprawiane na bieżąco.  

      Nadmienił, że drewniane kolumny są narażone na zróżnicowane warunki atmosferyczne. 

      Następnie Pan Burmistrz podziękował za pomoc w zorganizowaniu dożynek diecezjalno- 

      -powiatowo-gminnych w Pilicy wszystkim, którzy wykazali zaangażowanie i za udział  

      w dożynkach.  

      Innych spraw nie podjęto. 

 

      Ad 9. 

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji, Pani Przewodnicząca podziękowała  

      zebranym za udział w sesji i ogłosiła jej zakończenie - godz.16
25

.  

 
 
                 

 

        


